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［摘 要］ 词汇教学在对外汉语教学初级、中级、高级各阶段都占有重要地位。 在对外汉语

词汇教学中应用计算机辅助系统有助于在提高教学质量的同时，减少重复劳动并促进知识 、 资源

的交流共享和积累。 本文从教师（使用者）角度分析了词汇辅助教学系统的主要功能模块，从技术

角度分析了系统适用的技术架构 。 在此基础上，笔者通过程序设计，初步实现了系统的部分功能，

并已发布到网上。 今后笔者将继续努力，以最终实现这一系统，也期持有更多人的参与，使之更加

完善。
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[Abstract] Vocabulary teaching in TCFL plays an important role at all stages. ·vocabulary 

teaching in the application of comp.uter-assisted system can help in improving the quality of

teaching. At the same time, it can not only reduce duplication, promote knowledge exchangi�g, 

but also help resources sharing and accumulation. This article analyzes the main function modules 

and the technical architecture of the vocabulary teaching ·system. On this basis, some of the 

functions of the system were initially implemented through the programmi�g, and have been 

published on the web. This system will be eventuaHy achieved in the future with our endeavor. We 

hope that more people will participate in the work and make the system better. 
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当前，现代教育技术正日益广泛地应用千教学活动的方方面面。 在对外汉语教学领域，

计算机辅助汉语教学作为一个新兴的研究分支也日益受到重视。 然而，与对外汉语教学的

其他研究领域相比，计算机辅助汉语教学仍处在发展的初级阶段。
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